
PROTOKÓŁ NR 12-9/2007

z posiedzenia 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska,

które odbyło się 23 maja 2007 r.
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz. 15:00.

Obecność:
Posiedzenie Komisja odbyła w 7-osobowym składzie,  wg załączonej listy obecności,  
która  stanowi  załącznik  nr  1  do  protokołu, czyli  było  quorum  do  podejmowania 
prawomocnych decyzji.

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 2 
do protokołu.

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Gierszewski – przewodniczący Komisji 
Edukacji Rady Miasta Gdańska, który przywitał radnych i zaproszonych gości. 
Następnie przedstawił następujący porządek posiedzenia:

1. Opiniowanie i przyjęcie projektów uchwał RMG:
- w sprawie zmiany nazwy Zespołu Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego Nr 31 
przy Samodzielnym Publicznym Szpitalu Klinicznym Nr 1 Akademii  Medycznej  z 
siedzibą w Gdańsku przy ul. Dębinki 7 (druk nr 228)
-w  sprawie  zmiany  siedziby  Zespołu  Specjalnego  Kształcenia  Podstawowego  i 
Gimnazjalnego Nr 1 z siedzibą w Gdańsku przy ul. Leczkowa 1 do nieruchomości 
przy ul. Tęczowej 1 w Gdańsku Sobieszewie (druk nr 229)
- w sprawie zmiany Planu Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2007-2011 (druk 
nr 230)
- w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2007 
rok (druk nr 231)

2. Stan komputeryzacji szkół. Utrzymanie bazy i plany na przyszłość,

3. Opieka przedszkolna, w tym m.in.:
-  sprawozdanie z naboru dzieci
-  problematyka( logistyka) tworzenia niepublicznych przedszkoli
-  wnioski, plany rozwoju bazy przedszkolnej

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja



 Powyższy porządek przegłosowano jednogłośnie 7 głosami za.

PUNKT 1
Opiniowanie projektu uchwały:
- w sprawie zmiany nazwy Zespołu Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego 
Nr  31  przy  Samodzielnym  Publicznym  Szpitalu  Klinicznym  Nr  1  Akademii 
Medycznej z siedzibą w Gdańsku przy ul. Dębinki 7 (druk nr 228)

Pani Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji
Proponujemy następującą nazwę: Zespół Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego 
nr 31 przy Akademickim Centrum Klinicznym Szpitala Akademii Medycznej. Jest to 
typowa uchwała porządkowa, bo zmieniła się nazwa szpitala przy którym znajduje się 
ten zespół. 

Komisja przystąpiła do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Członkowie  komisji  jednogłośnie  –  7  glosami  za  pozytywnie  zaopiniowali  projekt 
uchwały – druk nr 228
OPINIA  Nr 12-9/51/40/07

Następnie przystąpiono do omawiania kolejnego projektu:
w  sprawie  zmiany  siedziby  Zespołu  Specjalnego  Kształcenia  Podstawowego  i 
Gimnazjalnego Nr 1 z siedzibą w Gdańsku przy ul. Leczkowa 1 do nieruchomości 
przy ul. Tęczowej 1 w Gdańsku Sobieszewie (druk nr 229)

Pani Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji
Omówiła projekt uchwały – druk nr 229

Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
USTALENIA KOMISJI:
Członkowie  komisji  jednogłośnie  –  7  glosami  za  pozytywnie  zaopiniowali  projekt 
uchwały – druk nr 229
OPINIA  Nr 12-9/52/41/07

Omawianie projektu uchwały:
w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 
2007 rok (druk nr 231)

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału Finansowego
Omówiła projekt uchwały w zakresie działania komisji.

Komisja przystąpiła do głosowania.



USTALENIA KOMISJI
Członkowie  komisji  jednogłośnie  –  5  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowali  projekt 
uchwały – druk nr 231
OPINIA  Nr 12-9/54/43/07

Opiniowanie projektu uchwały:
w  sprawie  zmiany  Planu  Inwestycyjnego  Miasta  Gdańska  na  lata  2007-2011 
(druk nr 230)

Pani Izabela Kuś – p.o. Kierownika Referatu Planowania i Rozliczeń
Omówiła projekt uchwały w zakresie działania komisji.

Komisja przystąpiła do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI
Członkowie  komisji  jednogłośnie  –  5  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowali  projekt 
uchwały – druk nr 230
OPINIA  Nr 12-9/53/42/07

PUNKT 2
Stan komputeryzacji szkół. Utrzymanie bazy i plany na przyszłość

Pani Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji
Od 1998 roku szkoły gdańskie uczestniczą w projektach, które ogłasza Ministerstwo 
Edukacji Narodowej. W latach 2004-2006 przyznano gdańskim szkołom 136 pracowni 
komputerowych oraz 81 internetowych centrów. W 2007 zostanie wydanych jeszcze 
44 pracowni dla szkół i 39 multimedialnych. W gdańskich szkołach są 192 pracownie 
komputerowe  4119  komputerów,  podłączonych  do  Internetu  jest  3694,  liczba 
komputerów dla uczniów jest 2900 to oznacza 20 uczniów na komputer. Komputery w 
administracji  to  1200  komputerów czyli  6  komputerów na  placówkę.  W budżecie 
miasta  w  tym  roku  zaplanowano  560  tys.  na  programy  na  licencje.  Szkolenie 
nauczycieli kosztowało 246 864 zł. Taki jest stan na dzień dzisiejszy.  

Pan Jerzy Jasiński – zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji
Chciałbym  uzupełnić,  że  wśród  tych  40  pracowni  komputerowych  i  39 
multimedialnych,  które  przydzielono  nam  na  ten  rok  ponad  połowa  jest  dla  tych 
placówek, które już kiedyś w tym programie uczestniczyły. 

Pani Patrycja Mlejnek-Gałęza – członek Komisji
Dlaczego nie wszystkie pracownie są podłączone do Internetu?

Pani Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji
Bo  widocznie  nie  wszystkie  potrzebują.  Wszystkie  mogą  się  podłączyć  w  każdej 
chwili jeśli będzie taka potrzeba.



Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący Komisji
Dziękuje bardzo za przedstawienie tego punktu. 

PUNKT 3
Opieka przedszkolna, w tym m.in.:

-  sprawozdanie z naboru dzieci
-  problematyka( logistyka) tworzenia niepublicznych przedszkoli
-  wnioski, plany rozwoju bazy przedszkolnej

Pani Regina Białousów – dyrektor Wydziału Edukacji
Ustaliliśmy,  że  dyrektorzy  placówek  przekażą  do  Wydziału  Edukacji  wykazy  z 
peselami  składanych  wniosków,  żeby  można  było  wyłapać  wnioski,  które  się 
powielały.  Ilość  złożonych  wniosków  do  przedszkola  było  8678.  Ilość  dzieci 
przyjętych to jest 5830, ilość dzieci nie przyjętych do żadnego przedszkola to jest 1212 
dzieci. Wniosków wielokrotnych było 1636 do przedszkoli publicznych. Stan na 30 
kwietnia  wyglądał  tak,  że  w  przedszkolach  było  przygotowanych  6161  miejsc, 
brakowało 881 miejsc, ale w tym czasie w przedszkolach było 331 wolnych miejsc.

Pani Katarzyna Hall – zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Ja mam prośbę, żeby popierać ideę zinformatyzowania bazy oświatowej o uczniach i 
przedszkolakach.  Najpilniejszą  potrzebą  jest  uruchomienie  systemu elektronicznego 
naboru  do szkół  i  przedszkoli.  Będziemy działać  w tym kierunku,  żeby ewidencja 
dzieci w wieku przedszkolnym była kompletna. 

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący Komisji
W związku z powyższym proponuję wnieść wniosek do Prezydenta o zabezpieczenie 
środków finansowych w przyszłorocznym budżecie na wprowadzenie elektronicznego 
naboru do szkół i przedszkoli. 

Członkowie komisji przystąpili do głosowania.

Komisja przegłosowała powyższy wniosek jednogłośnie 6 głosami za

Pani Elżbieta Chmura – Dyrektor Przedszkola nr 45 
Już bardzo dawno w Gdańsku nie wybudowano żadnego przedszkola przez Miasto. 
Przedszkoli  jest  stosunkowo  za  mało.  Niektóre  przedszkola  nie  mają  dobrych 
warunków, np. przedszkole nr 22 nie ma ogrodu, mają bardzo małe sale. Ale uważam, 
że lepiej iść w jakość, nie w ilość. Mamy dużo chętnych, ale nigdy nie pozwolimy na 
to, aby sale gimnastyczne przekształcić w sale dydaktyczne. 

Pani Lucyna Groch – Dyrektor Przedszkola nr 2



Chciałam się odnieść do dzielnic południowych Gdańska i wszystkich nowych osiedli, 
które powstają poniżej  Ujeściska.  Tam nie ma nawet  w planie utworzenie nowego 
przedszkola. Rekrutacja do przedszkoli trwa od 1 .03. żadna z pań dyrektor nie będzie 
miała pewności ile ma tak naprawdę wolnych miejsc. Rodzice mogą bowiem w każdej 
chwili się wycofać. 

Pani Barbara Budzan-Piekara – Dyrektor Przedszkola nr 76
Reprezentuję jedno z przedszkoli na Chełmie. Po analizie wyników rekrutacji doszłam 
do wniosku, że najwięcej chętnych do przedszkola mam z Ujeściska. Czyli istnieje, 
niezaprzeczalna  natychmiastowa  potrzeba  budowa  przedszkola  na  Ujeścisku  lub 
Łostowicach.  Wobec takiej  deficytowej  sytuacji  sugeruję rodzicom zainteresowanie 
się  małymi  przedszkolami  na  osiedlach.  Ludzie  niechętnie  korzystają  z  tego  typu 
oferty.  Wolą  klasyczne,  typowe  przedszkole  z  fachową  kadrą.  Widziałabym  tez 
rozwiązanie przy tworzeniu przedszkoli niepublicznych. Przy rekrutacji bezwzględne 
pierwszeństwo  mają  rodzice,  którzy  samotnie  wychowują  dziecko,  wynika  to  z 
przepisów prawa oświatowego. W majestacie prawa musimy wyrzucić dziecko, które 
chodzi do przedszkola bo musimy przyjąć dziecko z rodziny niepełnej. Najbardziej 
poszkodowane w tej sytuacji jest dziecko. 

Pani Patrycja Mlejnek-Gałęza – członek komisji
Ja  jestem  zwolenniczką  prywatnych  przedszkoli.  Czy  nie  można  by  było  ogłosić 
jakiegoś przetargu na dzierżawę dla tych niepublicznych przedszkoli?

Pani Katarzyna Hall- zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Uważam, że powinniśmy wspierać młode kobiety w ich zawodowych aspiracjach i 
tym samym zapewnić dzieciom miejsca w przedszkolach. Przedszkola mają również 
walory edukacyjne i rozwojowe. Powinny spełniać określone standardy bez względu 
na to gdzie się mieści przedszkole. Mamy przygotowane lokalizacje i jeśli tylko są 
chętni do tworzenia przedszkoli to wpieramy ich i służymy pomocą. Jeżeli ktoś byłby 
zainteresowany wejściem w kooperację z pustoszejącą szkołą trzeba liczyć się z tym, 
że  trzeba  przekształcić  lokal  aby  spełniał  odpowiednie  standardy  na  przedszkole. 
Jesteśmy w pełni otwarci na użyczanie pomieszczeń w obiektach szkolnych jak i na 
użyczanie  gruntów  pod  budowę.  Dlatego  zachęcam  do  inwestowania  w  usługę 
przedszkolną. 

Pani Teresa Tyl – prezes Związku Nauczycielstwa Polskiego
Ja myślę, że w tej sytuacji braku możliwości inwestycyjnych miasta w kwestii budowy 
nowych przedszkoli  to najlepszym rozwiązaniem jest,  że dzieci  z  najstarszej  grupy 
wiekowej  przechodzą  do  zerówki  do  szkoły.  Dlatego,  że  i  tak  wiek  dojrzałości 
szkolnej zostanie obniżony o rok a więc zerówka przesunie się na pięciolatki.

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący komisji
Nasuwa mi się teraz jedno pytanie czy nie warto byłoby w tym roku przygotować 
kompleksowego programu opieki przedszkolnej w mieście? Według mnie obecnie jest 
zbyt  dużo  niewiadomych.  Musimy  wyznaczyć  pewnie  cele,  które  będziemy 



konsekwentnie realizować. Tymczasem dziękuję wszystkim za udział w dyskusji i za 
przybycie pań dyrektor.  

 

 PUNKT  4
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja

Pan Joachim Szyc – Dyrektor Stowarzyszenie Szkoły Gedanensis
Jestem dyrektorem szkoły od 15 lat czyli od początku działalności placówki. Nie 
przypuszczałem, że dojdzie do takiej sytuacji, w jakiej jesteśmy teraz, nie sądziłem, 
że miasto do tego dopuści. Nasza szkoła osiąga coraz lepsze wyniki, na co wskazują 
różne rankingi. Myśmy składali różnego rodzaju podania pięciokrotnie. Zaczęliśmy 
w 1992 roku, otrzymaliśmy budynek od miasta, który był budynkiem miejskim. W 
momencie kiedy ta  informacja do nas dotarła rodzice się zmobilizowali, ruszyliśmy 
z nową szkołą gedanensis w budynku miejskim inwestując niesamowite pieniądze. 
Myślę,  że  jest  to  kwota  przekraczająca  1  mln  zł.  to  zostało  wzięte  nie  tylko  z 
wpływów szkoły ale również i z działalności gospodarczej. Nasza szkoła jest w tej 
chwili jedyną szkołą, która płaci nauczycielom z miesięcznym opóźnieniem. Przez 
długi czas nie dostawaliśmy odpowiedzi, w 2005 r. zebrała się komisja powołana 
przez Radę Miasta Gdańska ds. przydzielania obiektów oświatowych i to była tak 
naprawdę jedyna odpowiedź jaką od tego momentu dostaliśmy. Wtedy już wiadomo 
było, że nie stać nas na utrzymywanie tego budynku. Ta sprawa wielokrotnie stawała 
na  Komisji  Edukacji.  Nikt  do  dzisiaj  nie  wyciągnął  do  nas  ręki.  Jako  instytucja 
zostaliśmy trzy razy oszukani przez miasto. W 1992 r. Prezydent Miasta dał nam 
budynek na własność ale później został nam odebrany bez wskazania powodu. Dwa 
lata  później,  Prezydent  Gdańska  Tomasz  Posadzki  również  przekazał  nam  ten 
budynek  na  własność  ale  decyzja  Pana  Prezydenta  nigdy  nie  weszła  w  życie. 
Przeciwko miastu  trwała  sprawa w sądzie  o  ten  teren.  Zawiesiliśmy na  ten  czas 
remonty. Miasto nie wysłało swoich prawników na trzy ostatnie rozprawy w sądzie. 
W  związku  z  tym  Politechnika  Gdańska  przejęła  ten  obiekt.  Następnie  wszedł 
komornik  i  zamknął  szkołę.  Zaczęliśmy  negocjować  z  Politechniką  i  udało  się 
podpisać  długoterminową  umowę  najmu,  jednak  na  złych  warunkach.  Rodzice 
musieli  finansować  wszelkie  naprawy  i  remonty.  W  2006  roku  miasto 
zaproponowało  nam  obiekt  budynku  przy  ul.  Narwickiej  w  najbardziej 
przemysłowym miejscu w centrum miasta. Był to budynek, który się do niczego nie 
nadawał. Później Pani Prezydent Hall pokazywała nam szkołę na ul. Małomiejskiej 
na Oruni. Był to budynek, z ilością pomieszczeń, która zmuszałby nas do likwidacji 
jednej  z  dwóch  szkół.  Procedura  przyznawania  obiektów  oświatowych  wygląda 
jednoznacznie,  podmioty  oświatowe  występują  do  miasta  z  prośbą  o  pomoc  w 
znalezieniu lub przydzielenie lokalu na cel statutowy. Wszystkie szkoły w Gdańsku 
działają w obiektach, które są własnością miasta, wszystkie nie płacą czynszu albo 
po stawkach oświatowych. W zeszłym roku rektor zaproponował nam stawkę 16 zł 
za m², za budynek, który sami remontowaliśmy. Udało nam się trochę obniżyć ten 
czynsz.  Obecnie  koszty  miesięcznego  utrzymania  wynoszą  16-17  tys.  zł. 



Politechnika Gdańska nie przedłużyła nam umowy. Znajdujemy się teraz w trudnej 
sytuacji. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Rzeczywiście  w  roku  2003/2005  powstał  program  restrukturyzacji  placówek 
oświatowych i w ramach tego programu zaplanowano zlikwidowanie paru placówek 
ze względu na niż demograficzny.  Jak przebiegała  restrukturyzacja i  czym się to 
skończyło Państwo doskonale wiecie. Nie zawsze interes ekonomiczny idzie w parze 
ze względami społecznymi. W związku z tym Pan Dyrektor Szyc zwracał się do nas 
i w roku 2005 i w tym  momencie mogliśmy wskazać tylko jedna placówkę, która 
mogłaby przyjąć szkoła ale okazało się że nie za bardzo się nadaje. Likwidowaliśmy 
Zespół Szkół Zawodowych nr 10, likwidowaliśmy go dlatego, że szkoła nie spełniała 
warunków  budynku  szkolnego.  Brak  było  sali  gimnastycznej,  brak  boisk, 
musieliśmy  wynajmować  do  tego  pomieszczenia  na  Spójni.  W  związku  z  tym 
zlikwidowaliśmy  szkołę.  Zaproponowaliśmy  ten  budynek  ale  niestety  nie 
odpowiadał wymaganiom placówki. Następna propozycja jaka została złożona Panu 
Dyrektorowi to była propozycja gdzie kiedyś mieściły się Szkoły Zawodowe przy 
Społem, ale też jest to propozycja, która wymaga inwestycji i remontu. Byliśmy też z 
Panem Szycem oglądać  przychodnię  w Oliwie.  Niestety  musiałam z  przykrością 
stwierdzić, że nie mamy takich budynków, które spełniałyby odpowiednie wymogi. 
Przedszkole, które znajduje się na ul. Jagiellońskiej, które odzyskaliśmy od szkoły 
niepublicznej,  zdewastowane  do  granic  możliwości,  kosztuje  teraz  1,5  mln.  zł. 
wyremontowanie. Jest to jednak obiekt za mały na Państwa szkołę. Na Północnej jest 
obiekt,  którego  część  została  zaproponowana,  o  który  wystąpiły  organizacje 
pozarządowe. Jedna z organizacji, która go dostała ma tam tworzyć miejsca pracy 
chronionej. Został budynek na Małomiejskiej, gdzie wyprowadzaliśmy Gimnazjum 
nr 9. nikt nie ukrywał, że jest to budynek, w który trzeba będzie zainwestować. Ten 
budynek  przejęła  niepubliczna  szkoła.  W  tej  chwili  obiekt  jest  już  wewnątrz 
wyremontowany.  Na  dzień  dzisiejszy   mogłam  zaproponować  tylko  tyle.  Mamy 
szkoły,  do  których  moglibyście  Państwo  się  „przytulić”.  Są  placówki,  które  są 
niedopełnione.  To  jest  obiekt  na  ul.  Wrzeszczańskiej,  Gimnazjum  nr  12  i 
niedopełniony jest również obiekt Gimnazjum  nr 14 na ul. Dworskiej w Brzeźnie. 
To są obiekty, w których musielibyście Państwo podnajmować, zakładając, że jeśli 
byłaby możliwość, że te szkoły prędzej czy później jedna wchłonie drugą. Czyli z 
jakąś perspektywą. Obiekt inny na przetrwanie na ul. Smoleńskiej po Liceum nr 7, 
jest  niestety  w  niedobrym  miejscu  komunikacyjnym,  na  Oruni,  za  torami,  przy 
Zespole  Szkół  Ochrony  Środowiska.  I  to  jest  wszystko  co   na  dzień  dzisiejszy 
możemy zaproponować bo jako edukacja więcej obiektów nie posiadamy. Warsztaty 
na Rzeźnickiej, w które trzeba włożyć 3 mln, żeby je wyremontować, Jagiellońska, 
w  którą  trzeba  włożyć  1,  5  mln.  Jeśli  chodzi  o  podnajem  dostał  Pan  Dyrektor 
propozycję  pomieszczeń  w  Liceum  nr  10,  pomieszczeń  na  Wrzeszczańskiej  i  w 
„czternastce”. 

Pani Maria Małkowska – członek Komisji



Panie Dyrektorze, jeśli szuka Pan gotowego, ładnego obiektu oświatowego to gmina 
takim nie dysponuje. Natomiast zastanawia mnie dlaczego nie zamienił  się Pan z 
Politechniką na grunty.

 Pan Dyrektor Joachim Szyc
Pięć lat temu Politechnika Gdańska odmówiła takiej propozycji. Były rozmowy i z 
wojewodą i z Politechniką Gdańską i nie było takiej możliwości. 

Pani Lidia Zabrocka – Przedstawiciel Rady Rodziców Szkół Gedanensis
Pani pytała mnie ile dzieci spoza Gdańska chodzi do naszej szkoły. Tych dzieci nie 
jest wiele ale to nie jest problem. Dzieci są ze sobą bardzo zżyte i boją się, że zostaną 
rozdzielone. Szkoła różni się od innych szkół, gdyż posiadamy małe klasy, wszyscy 
się dobrze znają, dzięki temu można szybko zareagować jeśli się dzieje coś złego. 

Pan Dyrektor Joachim Szyc
Dzisiaj  zostały  przez  Panią  Dyrektor  potwierdzone  słowa  ze  spotkania  u 
Przewodniczącego  Rady  Miasta  gdzie  była  mowa  o  tym,  że  istnieją  takie 
możliwości. Traktuję to jako oficjalną propozycję miasta, czyli szansa na podnajęcie 
pomieszczeń w „dwunastce”, „czternastce”, w „dziesiątce” i budynku po VII LO na 
Smoleńskiej. Dzisiaj bez konsultacji z rodzicami nie jestem w stanie podjąć decyzji 
odnośnie wyboru miejsca. Musze przedstawić plan działania szkoły na przyszłość. 
Nikt nie podejmie bowiem ryzyka zostania w szkole, próby przetrwania o kolejny 
rok nie mając gwarancji, że szkoła będzie istniała dalej. Nie mogę się na to zgodzić. 
Nie może być takiej sytuacji, że wyjdziemy od miasta po tych 10 dniach rozmów z 
informacją do rodziców nie wiemy co dalej. 

Przewodniczący Komisji Piotr Gierszewski
Będziemy szukali  rozwiązania,  przynajmniej  na  tymczasem.  Tutaj  propozycja  ze 
strony  Pani  Dyrektor  padła  i  jest  nadzieja,  to  jest  tylko  kwestia  szczegółowego 
opracowania. 

Pan Dyrektor Joachim Szyc
Rozumiem, że propozycja lokalu po VII Liceum to jest propozycja tymczasowa i 
docelowa?  Chciałbym  mieć  jasność  w  tej  kwestii.  Jeśli  zaś  chodzi  o  pozostałe 
propozycje, to czy istnieje szansa na docelowe przejęcie tych budynków?

Pan Dyrektor Joachim Szyc
W którym z tych budynków jesteśmy się w stanie zmieścić jako szkoła? Czy istnieje 
jakiś budynek, który jest w stanie nas przyjąć w całości?

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Istnieje.

Pan Dyrektor Joachim Szyc
Który budynek?



Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Jagiellońska,  X LO,  15  oddziałów szkoły  licealnej  a  31  sal  lekcyjnych czyli  16 
wolnych. 

Pan Dyrektor Joachim Szyc
Która jeszcze szkoła jest w stanie przyjąć 12 oddziałów?

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Wrzeszczańska może jeszcze Państwa przyjąć ale obie szkoły musiałyby przejść na 
zmianowość. Nie ma w tej chwili w bazie oświatowej żadnego budynku, Państwo 
wiecie o wszystkim co jest do dyspozycji. Jeśli macie inny budynek, który nie jest w 
bazie oświatowej to trzeba będzie go wynająć. Od września stawki wzrastają do 7 zł 
za m². 

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący Komisji
My jako Komisja możemy ze swojej strony wnieść wniosek do Pana prezydenta o 
rozwiązanie  problemu  do  końca  miesiąca.  Proponuję  wnieść  wniosek  o 
przedstawienie  konkretnej  propozycji  dla  Stowarzyszenia  Gedanensis  aby  Szkoły 
mogły nadal funkcjonować. 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania.

Powyższy wniosek Komisja przyjęła jednogłośnie – 4 głosami za. 

Pan Dyrektor Joachim Szyc
Ja chciałbym jeszcze państwa radnych zaprosić na jutrzejsze spotkanie z rodzicami 
aby swoim autorytetem mogli pomóc w przetrwaniu szkoły Gedanensis. Chciałbym 
aby  przedstawiciele  Rady  Miasta  pomogli  jutro  przekonać  rodziców,  ze  te 
propozycje  złożone  dzisiaj  są  szansą  na  przetrwanie  dla  szkoły.  Dziękuje  za  to 
spotkanie i proszę serdecznie o wsparcie.

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący komisji
Dziękuję  Przedstawicielom  Szkoły  za  przybycie  i  udział  w  posiedzeniu  komisji. 
Przejdźmy teraz do kolejnych spraw. 

Pani Irena Dymarska – członek Komisji
Chciałam poruszyć sprawę utworzenia Szkoły Przysposabiającej przy Zespole Szkół 
Specjalnych nr 1 oraz Liceum Uzupełniającego.  Jesteśmy już z Panią Dyrektor  i 
Panią Prezydent  po wstępnych rozmowach i  oszacowaliśmy koszty tego zadania. 
Wyszacowaliśmy orientacyjnie, że jeżeli chodzi o Liceum będzie to ok. 100 000 zł 
rocznie a jeśli chodzi o Szkołę Przysposabiającą w granicach 90 000 zł. Wysłałam 
pismo do Wydziału Edukacji, w którym informowałam o tym, że uczniami Szkoły 
Przysposabiającej i Liceum Uzupełniającego będą nasi uczniowie, którzy kończą w 
tej chwili gimnazjum. Absolwenci szkół zawodowych w większości są bezrobotni, 
również  pracodawcy  wymagają  większych  kwalifikacji  od  pracowników,  dlatego 



chcemy  utworzyć Liceum Uzupełniające. Mamy grono pedagogiczne bardzo dobrze 
przygotowane. Kwestia funkcjonowania takiego dziecka  w systemie edukacji jest o 
wiele tańsza niż kwestia funkcjonowania dziecka w systemie pomocy społecznej, w 
systemie marginalizacji życia, przestępczości. Także bardzo proszę o to, przyjęcie 
wniosków o utworzenie tych szkół. 

Pan Piotr Gierszewski – Przewodniczący Komisji
Na  jednym  z  poprzednich  posiedzeń  komisji  Pani  Prezydent  wyraziła  zgodę  na 
utworzenie  Szkoły  Przysposabiającej  i  teraz  nie  rozumiem  co  takiego  zaistniało 
dlaczego się wycofano z tej obietnicy?

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Rzeczywiście  Pani  Prezydent  powiedziała  wtedy,  że  godzi  się  na  Szkołę 
Przysposabiającą mimo, że nie było to ekonomiczne bo mamy już w tej chwili w 
Gdańsku jedną Szkołę Przysposabiającą spełniającą potrzeby miasta. Rodzice złożyli 
również  pismo  z  prośbą  o  utworzenie  Liceum  Uzupełniającego.  Zaczęliśmy 
analizować. Koszty utrzymania tych oddziałów są duże. Mając w mieście już jedną 
Szkołę  Przysposabiającą  nie  ma  sensu  tworzyć  kolejnej  ze  względu  na  koszty. 
Razem mamy 7 uczniów jeśli chodzi o Szkołę Przysposabiająca na Batorego i 14 
uczniów jeśli chodzi o Liceum Uzupełniające. Mamy 6 uczniów, którzy w tej chwili 
zadeklarowali się do istniejącej Szkoły Przysposabiającej. Powielanie dwóch szkół i 
wydawanie 400 000 zł zamiast 200 000 jest nierozsądne. 

Pani Teresa Tyl – Prezes ZNP 
Czy  na  dzień  dzisiejszy  jest  decyzja  o  pozwoleniu  na  utworzenie  Szkoły 
Przysposabiającej na Batorego?

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Nie  mogę  teraz  Pani  odpowiedzieć  bo  to  nie  ja  wprowadziłam  temat  Liceum 
Uzupełniającego. Możemy utworzyć jedną lub drugą szkołę bo inaczej nie ma sensu. 

Pani Barbara Wiszniewska – Rada Rodziców Zespołu Szkół Specjalnych nr 1
Uważam Panią Pani  Dyrektor za osobę bardzo dobrze znającą prawo oświatowe. 
Czy prawo oświatowe zabrania dzieciom uczyć się w Liceum Uzupełniającym? Nie 
zabrania. Dlatego wyszła od rodziców taka propozycja. Dzieci chcą się dalej uczyć 
w  tej  szkole.  Jeżeli  prawo  uwzględnia  możliwość  nauki,  daje  też  możliwość 
realizacji tego prawa. W związku z tym jeżeli chodzi o pieniądze to nie powinno być 
w  ogóle  takiej  dyskusji.  Podnoszę  sprawę  potrzeb  dzieci  niepełnosprawnych, 
sprawy, która umożliwia przedłużenie tym dzieciom procesu edukacji. W związku z 
tym wiele dzieci i rodziców doszło do wniosku, że właśnie to Liceum Uzupełniające 
spełni potrzeby dzieci.  

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Powinniśmy  patrzeć  z  każdego  punktu  widzenia.  Nie  mamy  tylu  dzieci,  żeby 
tworzyć dwie  szkoły,  zatrudniać  nauczycieli.  To są  grube pieniądze,  mówię to  z 



punktu widzenia ekonomicznego.  Jeśli miasto ma poszerzać ofertę, to zróbmy to 
poszerzając o jedna klasę taka a druga klasę taką. 

Pani Elżbieta Paprocka – Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych nr 1
W  poniedziałek  miałam  rozmowę  z  panem  dyrektorem  Jasińskim,  pan  dyrektor 
zapytał  mnie wprost  jak wygląda sytuacja z  uczniami w szkole zasadniczej  i  jak 
wygląda z uczniami w szkole gimnazjalnej dla uczniów umiarkowanych. Ale ja nie 
mogę zagwarantować  jaka  ilość  uczniów będzie  chciała  się  uczyć  dalej  w danej 
szkole. Natomiast po pierwszych naszych ustaleniach podjęliśmy decyzję, że lepiej 
iść w kierunku rozszerzenia wachlarza zawodów i szkołę przysposabiającą do pracy 
niż  otwierania  liceum  uzupełniającego.  Po  ostatnim  posiedzeniu  komisji  kiedy 
została  udzielona  nam  zgoda  na  utworzenie  szkoły  przysposabiającej  uważałam 
sprawę  za  zamkniętą.  Tymczasem  okazało  się,  że  w  Wydziale  Edukacji 
poinformowano mnie, że jednak nie ma takiej zgody. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Kiedy zaczęliśmy dokładniej analizować sytuację doszliśmy do wniosku, że jest bez 
sensu  tworzenie  czterech  klas:  dwóch  przysposabiających  w  dwóch  szkołach  i 
dwóch  licealnych   kiedy  nie  ma  do  tych  klas  dzieci.  Nie  możemy  utrzymywać 
fikcyjnych klas za duże pieniądze nie poszerzając przy tym oferty.

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący Komisji
W  tej  sytuacji  proponuję  wnieść  wniosek  o  podtrzymanie  decyzji  o  utworzeniu 
Szkoły  Przysposabiającej  w  Zespole  Szkół  Specjalnych   złożonej  przez  Panią 
Prezydent Katarzynę Hall na ostatnim posiedzeniu komisji. 

Członkowie komisji przystąpili do głosowania.

Powyższy wniosek przegłosowano jednogłośnie 4 głosami za. 

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący Komisji
Natomiast  jaka  jest  opinia  pani  dyrektor  Paprockiej  jeśli  chodzi  o  Liceum 
Uzupełniające?

Pani Elżbieta Paprocka – Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych nr 1
Mówiąc szczerze bardziej zależy mi na tym co mam w tej chwili czyli na szkole 
przysposabiającej. Bo nie mogę zagwarantować, że odpowiednia liczba uczniów się 
zadeklaruje do liceum. Mam wprawdzie odpowiednia do tego bazę, nauczycieli ale 
nie  wiem  ilu  uczniów  nie  zmieni  zdania.  Takiej  oferty  jeśli  chodzi  o  liceum 
uzupełniające miasto Gdańsk  nie ma. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Liceum uzupełniające jest w Gdyni, nawet ustawa zakłada, że nie we wszystkich 
miastach muszą powstać wszystkie typy szkół. W związku z tym starosta danego 
powiatu ma obowiązek przyjąć dziecko z naszej  gminy jeśli  nasza gmina nie ma 



takiej szkoły. W tamtym roku były trzy skierowania do Gdyni i taka oferta na terenie 
trójmiasta jest. 

Pani Maria Małkowska- członek komisji
Znam trochę sytuację i  wiem, że jeśli  te dzieci nie będą miały takiego liceum w 
swojej szkole to one nie pójdą w inne miejsce i rezygnują. Uważam, że powinniśmy 
utworzyć jedną klasę liceum uzupełniającego. 

Pani Barbara Wiszniewska – Rada Rodziców Zespołu Szkół Specjalnych nr 1
Chciałam wprowadzić pewna logikę: jeżeli zakłada się, że dzieci, które skończyły 
zawodową szkołę mogły dalej kontynuować naukę w innej zawodowej w związku z 
tym tak samo powstaje klasa, którą trzeba utrzymać. Dlaczego więc nie może być ta 
szersza  oferta,  która  daje  dzieciom  możliwość  kontynuowania  nauki  w  liceum. 
Uważam, że dla dzieci niesprawnych intelektualnie liceum daje większą możliwość 
rozwoju  niż  w szkołach  zawodowych bo będą  mogły  rozwijać  sposób  myślenia, 
świadomość społeczną, życiową i wszystko co w tym kierunku idzie. Dlatego my, 
jako rodzice jesteśmy za utworzeniem tego liceum.

Pani Teresa Tyl – Prezes ZNP 
Liceum  uzupełniające  ma  w  tej  chwili  naturalny  nabór  dlatego,  że  bazuje  na 
uczniach tej szkoły. Maja już więc gotowy jeden oddział.

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Ja jeszcze raz po raz ostatni rzucam propozycję, zostawmy uczniów jednej szkoły i 
zróbmy liceum uzupełniające w drugiej szkole i w ten sposób mamy dwie oferty. 

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący Komisji
W  związku  z  tym  chciałbym  wnieść  kolejny  wniosek  o  utworzenie  Liceum 
Uzupełniającego w Zespole Szkół Specjalnych nr 1

Członkowie komisji przystąpili do głosowania.

Powyższy wniosek przegłosowano jednogłośnie – 4 głosami za. 

Następnie Przewodniczący Komisji zapoznał członków komisji z korespondencją:
-  od  Zespołu  Kształcenia  Podstawowego  i  Gimnazjalnego  nr  12,  dotyczący 
modernizacji dojścia do szkoły,
- od rodziców uczniów klasy Ia Szkoły Podstawowej Nr 81 dotyczący sprzeciwu w 
sprawie likwidacji od 1 września 2007 r klasy Ia

Po krótkiej dyskusji zakończono posiedzenie komisji.  

Przewodniczący 
Komisji Edukacji

Protokołowała
Monika Konwerska

Piotr Gierszewski




